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封面说明
About the Cove r

高分—号数据反演华北地区气溶胶光学厚度

Aerosof OpticaI Depth Distr怕ution using GF一1 Data in North China

封面图片是环境保护部卫星环境应用中心通过陆地气溶胶光学厚度反演算法，采用2014年7月27日和8月3日高分一号卫星(GF一1)16 m相机数

据(图a和图c)反演得到的华北地区气溶胶光学厚度分布图(图b和图d)。该算法主要针对GF一1数据在大气环境遥感监测中的应用，以暗目标法为基

础，结合GF一1 16 m相机的波段特征，利用红、蓝波段的线性关系去除地表影响，使用气溶胶反演结果重新计算NDVI以去除伪暗目标，能较好地反

映气溶胶的空间分布特征，与地面观测结果有较高的相关性。详细内容请见本期“气溶胶遥感观测专栏”相关论文。
The cover imaqe shows predicted AerosoI OpticaI Depth(AOD)distr№ution in JuIv 27 and Auqust 3，2014 usinq 6F一1 16 m camera data

in North China This alqorithm aims for廿1e application of atmospheric environment monitorinq usinq GF一1 16 m camera based on the

Da rk Dense Veqetation(DDV)ruIe The land su rface interface was removed considerinq the|inear relationshjp between reflectance at red

and bIue band，and the modeIed AOD was used to recaIculate the NDVl which consequentIy removed the fake da rk target_Ground_based

observations suggest that this new algorithm can improve the spatiaI representation of predicted AOD
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